
Jak vypadá Klánovický les u nás 

 

Se zájmem jsem si přečetl rozhovor s novou (fešnou) revírnicí v minulém čísle ÚZ pod názvem „I les by 

měl být krásný“. Kdo by s tím nesouhlasil. Dále vítám vyjádření paní revírnice, že „les má i svou 

estetickou stránku a měl by na něj být hezký pohled“. 

 

Bydlíme 26 let nedaleko lesa v blízkosti Hodkovské ul. Bohužel oblast zejména mezi Hodkovskou a lesní 

silničkou Klánovice-Úvaly má do krásy daleko a její stav se trvale zhoršuje. Velké díry na čtyřech cestách 

spojujících Hodkovskou s lesní silničkou do Úval a na zeleně značené cestě souběžné se silničkou 

rozhodně hezké nejsou. Není jich ale zas až tak moc – při troše snahy by nebylo tak obtížné a nákladné ty 

díry zasypat. Jen chtít. Tím by se zabily minimálně dvě mouchy jednou ranou: 

- cesty by byly použitelné pro jízdu na kole, což by jistě leckdo (včetně mne) využil třeba k příjemné 

cestě na vlak místo auta a přetěžování parkovacích míst 

- zrušila by se brouzdaliště kanců (pro ně příjemná narozdíl od nás), což přispěje ke snížení jejich stavu 

 

O to, aby se díry zaplnily, se v rámci svých sil marně snažím již dlouhá léta. Díry se prohlubují, ale sil mi 

ubývá. Jednou jsme po dohodě s LČR vlastníma rukama s naším spolkem několik děr ucpali, ale nestačil 

materiál.  

 

Za těch 26 let dále pozoruji, jak narůstá množství holin a tím klesá počet stromů. Čerstvým dokladem 

toho je současné značné množství hromad kmenů kolem citované lesní silničky. Paní revírnice správně 

konstatuje, že se les svým charakterem spíše blíží lesoparku. Samozřejmě by to bylo skvělé, když je 

obklopen asi 15-ti tisícovou aglomerací. Doposud je nám lesopark na hony vzdálen -  alespoň v naší 

oblasti. 

 

Citovaný rozhovor ve mně vzbudil naděje, že by se třeba něco mohlo změnit. 

 

Ing. Marcel Marek 

(člen spolku Újezd n.L. – Krajina pro život) 

 

 

 



 

 


